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Afbud fra FTF-a og Lærerne 

1. Meddelelser 
2. Status i a-kasserne 
3. Udeståender og forespørgsler 

Jeg har prøvet at samle en række henvendelser sammen, som jeg har modtaget: 
a. Uoverensstemmelser i forhold til det fælles datagrundlag 
b. Udfyldelse af felter. Der er utilfredshed omkring udvikling af forskellig praksis 

i. Manglende udfyldelse af punkt G og H til pakkerne 
ii. Manglende entydig angivelse af hvilken pakke der rekvireres 

iii. Ny rekvisition – ny afsenderID 
iv. Mangelfuld oplysning om årsag til overflytning/fast angivelse af kode x/markering 

af dimittend/angivelse af stilling – arbejdsgiver -uddannelse 
v. §3 afgørelse, hvor medlemmet ikke var 18 år på tidspunkt for §3 afgørelser 

vi. Fastlæggelse af overflytningsdato, jfr. dagsordenens punk 4. 
vii.  Derudover har I sikkert også nogle yderligere emner fra jer selv eller fra jeres 

systemer. 
4. A ajourføring af bekendtgørelse om optagelse og overflytning 

a. Fastsættelse af entydige tidspunkter for overflytning 
b. Fjernelse af tidsfrister 

5. Efterfølgende trin 
6. Eventuelt 

 



Ad 2: Status 
Der er kommet skred i den digitale dataudveksling mellem a-kasserne, dog mangler der fortsat en enkelt a-

kasse (DSA), som har oplyst at man vil kunne begynde at håndtere udvekslingen digitalt fra udgangen af 

februar måned. 

Ud over de kendte problemstillinger, som er fremgår af dagsordenen, er det den generelle opfattelse i 

projektgruppen, at den digitale dataudveksling kører ganske fornuftigt. Som dagsordenen også indikerer, er 

der dog stadig en række udfordringer i forhold til koordinering og overensstemmelse mellem de deltagende 

a-kasser.  

Det blev aftalt, at AK-Samvirke skriver ud til a-kasserne med opfordring til, at man hjælper hinanden på 

tværs af a-kasserne i forbindelse med, at der divergerende forretningsgange og måder systemerne er sat op 

på, hvorfor der derfor fortsat skal korrigeres i a-kasserne for at opnå det fulde udbytte af den digitale 

dataudveksling. 

3FA oplyste, at der i forbindelse med deres skift af system ikke var foretaget fuld konvertering hvilket 

betyder, at deres lokalafdelinger i nogle tilfælde ikke kan aflevere digitale oplysninger til pakke 4 (gamle 

AR54). Det drejer sig om medlemmer, der ikke aktuelt var indplaceret den 18. marts 2013. I disse tilfælde 

vil man i stedet sende oplysningerne på papir, men det vil indebære en vis forsinkelse, fordi oplysninger 

skal hentes ud af det gamle system.  

Det blev efterlyst, at der skal kunne gives en bemærkning til afslag, således at man i denne og andre 

situationer kan give oplysninger til rekvirerende a-kasse. Der var enighed om at undersøge mulighederne 

for en hurtig implementering af et sådant bemærkningsfelt. 

FOA har konstateret nogle småfejl i egne udtræk omkring ferie. Ved rekvisitioner uden angivelse af 

modtagende a-kasse, får man nogle gange afvisning, selv om der er information om tidligere a-kasse. Dette 

var også registreret af andre og det blev aftalt, at Ingmar kontakter Facilia med henblik på en justering, 

således at der ikke blev sendt en afvisning, hvis man selv er ”seneste” a-kasse, men at man der får 

oplysning om den tidligere a-kasse. 

Derudover modtages en del afvisninger med X-markering, selv om de kun skal benyttes ved ”afvisning i 

døren”. Dette beskrives nærmere i en information til a-kasserne. 

Endelig nævnte FOA et problem der opstår, når en overflytning er rekvireret hos tidligere a-kasse, men hvor 

medlemmet efterfølgende fortryder. I denne situation vil medlemmet kunne stå som fraflyttet i den 

tidligere a-kasse. Her kan sagen kun løses papirmæssigt mellem de berørte a-kasser. 

Krifa har konstateret, at der er mange henvendelser om forkerte data, dvs. at der bestilles forkerte pakker. 

Det blev aftalt, at forskellen mellem pakkerne præciseres i AK-Samvirkes skriv til a-kasserne. 

DANA oplyste at man nu er overgået til nyt system. Der skulle ikke være problemer med konverteringen i 

forhold til også videregivelse af gamle oplysninger. 

Dansk Metal efterlyste større klarhed over, hvem man skal kontakte med problemer i de forskellige a-

kasser, fx at man kunne anføre afsenderoplysninger. Statussiden på digital flyt er ikke egnet, når 

oplysningerne fx er genereret via en lokal afdeling. Projektgruppen overvejer hvordan dette bedst kan 

foregå. 



Ad 3. Udeståender og forespørgsler 

a) Uoverensstemmelser i forhold til det fælles datagrundlag 

Der er 2 problemer. Dels det ovenfor beskrevne, hvor systemet melder ingen a-kasse, selv om a-kassen ved 

eget opslag kan se, at der aktuelt findes en. Dels tilfælde, hvor der ikke er korrekte oplysninger i DFDG. 

AK-Samvirke undersøger hvordan fejl kan genoprettes i DFDG og drøfter i øvrigt med FACILIA. 

b) Udfyldelse af felter. Der er utilfredshed omkring udvikling af forskellig praksis 

i) Manglende udfyldelse af punkt G og H til pakkerne 

Det undersøges om FACILIA validerer eller kan validere udfyldelsen 

ii) Manglende entydig angivelse af hvilken pakke der rekvireres 

Det skal præciseres, at man kun kan rekvirere en pakke ad gangen og ikke fx ikke samtidig både pakke 1 og 

pakke 4. 

Hvis man rekvirerer en pakke 1 på et medlem der allerede er overflyttet, vil man få en afvisning med 

afslagskode A. 

Præciseres i skriv til a-kasserne og tages i øvrigt med til Winnie-gruppen 

iii) Ny rekvisition – ny afsenderID 

Samme rekvisition må ikke sendes 2 gange. Der opstår problemer når der er flere rekvisitioner på samme 

medlem. Det er ikke umiddelbart til at slette. Man skal i stedet kontakte modtager a-kassen. 

Præciseres i skriv til a-kasserne. 

iv) Mangelfuld oplysning om årsag til overflytning/fast angivelse af kode x/markering af 

dimittend/angivelse af stilling – arbejdsgiver –uddannelse 

Ved overflytning til en fagligt afgrænset a-kasse, er der brug for oplysninger der kan begrunde tilknytning. 

Disse oplysninger vil a-kassen imidlertid selv være i besiddelse af, som følge af proceduren med, at 

medlemmet selv retter henvendelse til den a-kasse, man ønsker medlemskab af. 

v) § afgørelse, hvor medlemmet ikke var 18 år på tidspunkt for §3 afgørelser 3  

Det er et kendt problem fra vandreblanketten. A-kasserne skal selv rette op. AK-samvirke tjekker om der 

var validering i vandreblanketten og drøfter mulighed for validering med FACILIA. 

I forbindelse hermed blev der spurgt om ”åbne perioder”. Dette kan kun forekomme i forbindelse med 

kode ”S”. Perioden lukkes ved genoptagelse efter sletning. 

Præciseres i skriv til a-kasserne. 

vi) Fastlæggelse af overflytningsdato, jfr. dagsordenens punk 4. 

Drøftelse af hvorvidt systemet kræver udfyldt overflytningsdato ved fremsendelse af pakke 4 og 5. 

I givet faldt er det den oprindelige overflytningsdato, der skal anføres. Datoen behøves ikke at være anført, 

for at pakken kan rekvireres. 

AK-Samvirke tjekker med Facilia. 

vii) Historiske oplysninger om gæld, når man sender pakke 5 

Ønske om mulighed for at få oplysninger om evt. gæld, når der rekvireres historiske oplysninger. 



viii) Anførsel af slutdato på medlemsperiode/dato for udmeldelse 

Der er eksempler på, at der sendes ”vandreblanketdata”, hvor der enten mangler en slutdato for en 

medlemsperiode - eller at der ikke er en dato for en udmeldelse eller sletning – kode U eller kode S – hvor 

der jo ikke skal være en slutdato. 

Dette vil blive præciseret i skrivelse til a-kasserne. 

 

Ad 4. A ajourføring af bekendtgørelse om optagelse og overflytning 
Der var enighed om at fastholde de hidtidige anbefalinger for angivelse af overflytningsdato og at forsøge 

at præcisere dette i skrivelsen til a-kasserne. Der er også enighed om at der fremover er behov for 

angivelse af frister, men at dette ikke behøver at være regelbundet, men derimod kan være indeholdt i den 

rykkerprocedure, som i et senere trin skal implementeres i det digital dataudveksling mellem a-kasserne. 

I forbindelse hermed var der også en drøftelse af, i hvilket omfang der skal gives oplysninger til fagligt 

afgrænsede a-kasser om arbejdssted mv. Dette vil ikke være tilfældet, fordi anmodning om overflytning 

rettes direkte til den a-kasse der ønskes optagelse i, og at medlemmet selv her giver de nødvendige 

oplysninger.  

Der var i øvrigt enighed om at man skulle tilstræbe flest mulige overflytninger pr. den 1. i måneden og at de 

fagligt afgrænsede a-kasser skulle overveje, om dette også kan gælde medlemmer, der overflyttes på grund 

af uddannelse. 

Ad 5. Efterfølgende trin 
Der var enighed om at afvente drøftelsen om iværksættelse af efterfølgende trin indtil videre. Tages op på 

næste møde. 

Ad 6. Eventuelt 
Næste projektgruppemøde aftalt til mandag den 12. maj 2014 


